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Industriens Uddannelser, Vesterbrogade 6D, rødt mødelokale

Deltagere
Anders Mosumgaard, Grakom, formand
Tina Holm Møller, HK Privat, næstformand
Maj-Britt Milsted, HK Privat
Niels W. Petersen, HK Privat
Tilde Sørensen, Dansk Erhverv
 

Sekretariat
Josefine Daugaard, U&U

Mødereferat

1. Godkendelse af dagsorden
Indstilling

Det indstilles, at udvalget godkender dagsordenen.

--- Referat ---

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

Beslutning

2. Godkendelse af referat
Indstilling

Det indstilles, at udvalget godkender referatet.

--- Referat ---

Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 

 Bilag 1 Referat_Udvalgsmøde i Grafisk Uddannelsesudvalg_210324.pdf

Beslutning

3. Meddelelser
Meddelelser fra formandskab
- DM i Skills 2024
- Skolekontaktmøde

Meddelelser fra udvalget

Meddelelser fra sekretariatet

Orientering

4. Nyeste data
Sekretariatet har samlet den nyeste data for mediegrafiker og grafisk tekniker. 

Indstilling

Orientering
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Det indstilles, at udvalget tager data til orientering. 

--- Referat ---

Udvalget tog dataen til efterretning. Fsva. bilag 2.3 og 2.4 efterspørger udvalget, at virksomhedsnavne også

fremgår. Sekretariatet vil undersøge muligheden herfor. 

Sekretariatet har eftersendt data om grafisk tekniker svarende til den data, der præsenteres i bilag 2.5.

 Bilag 2.1 Nye læresteder på mediegrafiker.pdf
 Bilag 2.2 Nye læresteder på grafisk tekniker.pdf
 Bilag 2.4 Ophævede aftaler på grafisk tekniker.pdf
 Bilag 2.3 Ophævede aftaler på mediegrafiker.pdf
 Bilag 2.5 Aktuelle data for uddannelserne.pdf

5. Opfølgning på AI-arbejdsgruppe
Udviklingsarbejdet med at få AI implementeret i mediegrafikeruddannelsen er i fuld gang i arbejdsgruppen.
Arbejdsgruppen mødtes den 6. maj, hvor de gennemgik de bundne fag på uddannelsen samt
uddannelsesbekendtgørelsen. Det ledte til nogle konkrete ændringsforslag i to bundne fag samt
uddannelsesbekendtgørelsens § 3 og § 4.

Indstilling

Det indstilles, at udvalget tager opfølgningen til efterretning. 

--- Referat ---

Udvalget drøftede, det pågående udviklingsarbejde, der har været i arbejdsgruppen. Arbejdsgruppen er

kommet med forslag til ændringer i uddannelsesbekendtgørelsen og i to fag. Udvalget bakker op om de

ændringer, der er blevet foreslået. 

Udvalget blev derudover orienteret om planen for AI arbejdsgruppens fremadrettede opgave og den fælles
beslutning med skolerne om online erfaringsudveksling mellem skolerne.

Udvalget drøftede behovet for implementering af AI på grafisk tekniker. Det kunne fx være, at AI kan

understøtte løsningsforslag til efterbehandling og/eller assistere med, hvordan en maskine skal indstilles.

Niels vil drøfte behovet til et kommende LUU-møde.

 Bilag 3.3 13345 Grafisk produktionsforståelse.pdf
 Bilag 3.4 17745 Publicering og medieformer.pdf
 Bilag 3.2 Bekendtgørelse om erhvervsuddannelsen til mediegrafiker.pdf
 Bilag 3.1 Status på AI-arbejdsgruppe.pdf

Orientering

6. Dimensionering
Formandskabet og sekretariatet har indstillet en kvote på mediegrafikeruddannelsen. 

Indstilling

Det indstilles, at udvalget tager orienteringen til efterretning. 

--- Referat ---

Udvalget tog orienteringen til efterretning. 

 Bilag 4 Orientering om dimensionering .pdf

Orientering

7. Godkendelse af årsregnskab
Udvalget har godkendt årsregnskabet for 2023. Sekretariatet har til orientering vedlagt det godkendte
regnskab. 

Indstilling

Det indstilles, at udvalget tager orienteringen til efterretning. 

--- Referat ---

Sekretariatet har eftersendt den godkendte regnskab den 24. juni.  

Orientering
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 Bilag 5 810 Årsregnskab 2023.pdf

8. Status på trepartsprojekter
Sekretariatet har udarbejdet en oversigt over de igangværende trepartsprojekter. 

Indstilling

Det indstilles, at udvalget tager orienteringen til efterretning. 

--- Referat ---

Formandskabet gennemgik de igangværende LUT-projekter, herunder projektet "Kvalitet i

mediegrafikeruddannelsen", som er blevet igangsat ved et udviklingsseminar med skolelederne,

formandskabet og sekretariatet. 

Ved udviklingsseminaret blev overgangskravene til mediegrafikeruddannelsen blandt andet drøftet. Her

stillede skolerne forslag om, at grundfaget Dansk erstattes med grundfaget Teknologi og grundfaget

Engelsk erstattes af faget Faglig engelsk. 

Udvalget besluttede, at sammensætningen af grundfag på mediegrafiker skal behandles ved kommende

udvalgsmøde. 

 Bilag 6 Status for igangværende trepartsprojekter.pdf

Orientering

9. Eventuelt
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